
 ÜNSÜZ YUMUŞAMASI - ÜNLÜ DÜŞMESİ  

Ünsüz Yumuşaması :                                                                                                                                     

Türkçe ’de “p, ç, t, k” seslerinden biri ile biten Türkçe veya yabancı kelimelere ünlü 

ile başlayan ekler (yapım veya çekim eki) getirilince, kelime sonundaki sert ünsüz 

yumuşar ve “b, c, d, g, ğ” ye dönüşür. Bu duruma ünsüz yumuşaması denir. 

Hatta “g” nin “ğ” ye dönüştüğü de görülür.                                                                           

Örnekler:                                                                                                     

ağaç→ ağaca,               çocuk→ çocuğu,                 senet→ senedin 

dolap→ dolabın,             ekmek→ ekmeği,                 kitap→ kitabım 

tüfek→ tüfeği,                diyalog→ diyaloğu,              yatak→ yatağın 

yanak→ yanağı,             şurup→ şurubum.                ilaç→ ilacım                       

bayrak     bayrağı          kireç     kireci                   grup     grubun                    

kilit      kilidi                  melek     meleğin               garip     garibin                                                                                              

Siz de örnek kelimeler yazın.                                                                          

.                                                                                                              

Ünlü Düşmesi:                                                                                           

İki heceli ve ikinci hecesinde “ı, i, u, ü” dar ünlüleri bulunan bazı sözcükler ünlü 

harfle başlayan bir ek aldıklarında sözcüğün ikinci hecesindeki “ı, i, u, ü”  dar ünlü 

harf düşer. Bu duruma ünlü düşmesi adı verilir. verilir                                                              

Örnekler:                                                                                           

ağız – ı   ağızı değil ağzı                karın – ı     karını değil karnı                            

isim – i   isimi değil ismi                  göğüs - ü   göğüsü değil göğsü                          

burun – u   burunu değil burnu         omuz – u    omuzu değil omzu                            

vakit - i   vakiti değil vakti              bağır – ı     bağırı değil bağrı                         

boyun - u   boyunu değil boynu       keyif – i     keyifi değil keyfi                              

akıl – ı    akılı değil aklı                 fikir - i      fikiri değil fikri                                  

Siz de örnek kelimeler yazın                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         


